

**PANGAJARAN NULIS SAJAK (PUIISI) MERHATOSKEUN UNSUR PANGWANGUN  
NU FOKUSNA KANA DIKSI NGAGUNAKEUN METODE PANGAJARAN CYCLE  
LEARNING (SIKLUS DIAJAR) DINA MURID SMK PURAGABAYA KELAS X TAUN  
PANGAJARAN 2017/2018**

ku:  
**NAFIISAH**  
**NIM 145030001**

**RINGKESAN**

*Nulis puisi jeung merhatikeun unsur wawangun nu fokusna kana diksi nyaeta salah sahiji pangajaran ngababarikeun murid tina proses pengem-bangkeun kreativitas, tina ngungkapkeun eusi pamikiran, isi hate, jeung ide pokok. Metode pangajaran Cycle Learning nyaeta metode pikeun ningkatkeun pengetahuan murid sahubungan jeung hal eta, pangarang muserken ngalakonan panalungtikan ngeunaan pembelajaran nulis puisi jeung memerhatikeun unsur wawangun dumasar muserken kana diksi ngagunakeun Cycle Learning pikeun murid kelas X SMK Puragabaya Bandung. Masalah tina panalungtikan ieu nya eta: (1) Dupi pangarang tiasa ngarencanakeun, ngalaksanakeun jeung nganilai pangajaran nulis puisi jeung merhatikeun unsur wawangun dumasar muserken kana diksi ngagunakeun metode Cycle Learning. (2)Dupi murid kelas eksperimen tiasa nulis puisi jeung merhatikeun unsur wawangun dumasar muserken kana diksi. (3)Efektif heunteuna metode Cycle Learning nu dilarapkeun tina pangajaran nulis puisi jeung merhatikeun unsur wawangun dumasar muserken kana diksi. Tujuan panalangtikan ieu dumasar kana masalah nu dirumuskeun ku pangarang nyaeta ngahontal kabehhasilan pangarang tina ngarencakeun, ngalaksanakeun, jeung nganilai pangajaran nu dilakukeun, nganyaho-keun kamampuan murid kelas X tina pangajaran nu eta efektif henteuna metode pangajaran nu digunakeun. Metode panalungtikeun nu ku pangarang digunakeun nyaeta metod eksperimen je-ung teknik panalungtikana nyaeta studi pustaka, observasi, uji coba, tes, jeung analisis. Salajeungna hasil panalungtikan nyaeta: (1)nilai rata-rata ngeren-canakeun jeung ngalaksanakeun pangajaran nu dilakukeun ku pangarang nyaeta 3.95. Hasil rinciana nyaeta nilai ngarancanakeunn 3.9, jeung nilai ngalak-sanakeun 3.95. (2)nilai rata-rata pretes nyaeta 50.15 jeung nilai rata-rata postes 90.78. (3)metode pangajaran Cycle Learning leuwih efektif tina metode Take and Give. Hal ieu kabuktian tina hasil dta indeks gain, hasil responden tina kelas eksperimen kening 81.25%, tina kategori tinggi, samentawis tina kelas konrol seserna responden the kening 55.17% tina kategori rendah.salianti anu tos dijelaskeun di luhur panalungtik ngadugikeun sababaraha hiji saran nyaeta: guru bahasa Indonesia kedah nyiptakeun pangajaran kreatip, inovatip, jeung ngabungahkeun supados murid tiasa diajar aktip, kreatip, jeung mikir kritis, salah sahiji menggunakan metode atawa teknik pangajaran anu sarua jeung pangajaran jeung tiasa ngabangkitkeun motivasi murid kanggo diajar.*

*Dumasar kana panalungtikan, pangarang nyimpulkeun yen pangajaran nulis puisi menggunakan Cycle Learning efektif digunakeun tina nulis puisi jeung merhatikeun unsur wawangun dumasar muserken kana diksi.*

*Kata Konci: Nulis Puisi Unsur wawangun dumasar museurkeun kana diksi, metoda Daur pangajaran.*